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Opvattingen van het college of burgemeester ex. artikel 33 Reglement van Orde. De griffie zorgt voor 
verspreiding. Beantwoording volgt zo snel mogelijk en in ieder geval binnen 4 weken. 
 
Naam en fractie: Karin Plokker, D66 
Datum indiening: 3 mei 2023 

Datum antwoord: 29 augustus 2023 
Onderwerp: IHP 
 
Inleiding 
Op 19 april heeft D66 een motie ingediend waarin het college wordt verzocht haast te maken 
met de noodzakelijke herijking van het IHP omdat “de raad onvoldoende informatie heeft om 
een integrale afweging te maken van de financiële consequenties van de individuele extra 
kredieten die door het College worden gevraagd”.  Deze motie verwijst onder meer naar het 
Raadsvoorstel 2176066 inzake Extra krediet Vondelschool, waarin een financieel overzicht werd 
gegeven van hogere kosten door bijvoorbeeld bijzondere eisen, bouwmaterialen en het 
algemeen prijspeil, als van de mogelijkheden om deze te financieren, waaronder de SUVIS-
regeling en aanvullende middelen van het Rijk voor onderwijshuisvesting. In de recente 
raadsvoorstellen voor extra kredieten voor de Tweemaster en Kindcentrum De Meerstroom 
ontbreekt een dergelijk financieel overzicht.  
 
Op 26 april presenteerde klimaatminister Rob Jetten zijn plannen voor het klimaatpakket, waarin 1,4 miljard is 
gereserveerd voor "Verduurzamen utiliteitsbouw o.a. maatschappelijk vastgoed en kantoren", waaronder 
schoolgebouwen.  
 
Op 2 mei 2023 berichte het blad Binnenlands Bestuur dat gemeenten via het gemeentefonds vanaf 2027 er 
structureel geld bijkrijgen, maar dat er in 2026 een terugval van middelen van 2 miljard wordt verwacht ten 
opzichte van 2025. Wanneer de verantwoordelijkheden in stand blijven kan dit volgens VNG voorzitter Jan van 
Zanen desastreuze consequenties hebben voor gemeenten en hun inwoners. De Vereniging van Nederlandse 
Gemeenten (VNG) wil op korte termijn overleg met het kabinet. 
 
Vraag 1 
Heeft het college kennis genomen van de nieuwsberichten over het klimaatpakket en het gemeentefonds? 
 
Antwoord 
Ja, het college heeft kennis genomen van deze nieuwsberichten  
 
Vraag 2 
Hoeveel geld is er in het klimaatpakket gereserveerd voor de renovatie en vernieuwing van schoolgebouwen? 
 
Antwoord 
Uit de kamerbrief van minister Jetten blijkt geen specifieke regeling voor onderwijshuisvesting. De stukken 
verwijzen naar een programmatische aanpak voor verduurzaming van al het maatschappelijk vastgoed.  
 
Vraag 3 
Kan het college actie ondernemen om zo spoedig mogelijk aanspraak te maken op een deel van de middelen voor 
schoolgebouwen die is gereserveerd in het klimaatpakket?  
 
Antwoord 
Op dit moment zijn er nog geen specifieke regelingen bekend gemaakt. Wanneer er een regeling bekend wordt 
gemaakt dan ondernemen wij actie om te bekijken of er aanspraak op gemaakt kan worden. Hieruit 
voortvloeiende maatregelen zoals subsidies voor isolatie en verduurzaming worden structureel gemonitord en 
waar dit kan aangevraagd. Ook worden de informatieloketten vanuit de gemeente, zoals het duurzaam 
Bouwloket, gebruikt om inwoners, ondernemers en maatschappelijke belanghebbenden te informeren en 
activeren over deze regelingen. 
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Vraag 4 
In hoeverre zoekt het college bij de renovatie of nieuwbouw van scholen in het IHP actief naar alternatieve 
financieringsbronnen zoals de SUVIS-regeling, energiesubsidies enz. om de kosten voor de gemeente zoveel 
mogelijk te beperken? In hoeverre is het college daarbij succesvol geweest? Kan het college voorbeelden geven 
van externe financieringsbronnen die bij de uitvoering van het IHP zijn ingezet en kunnen worden ingezet? 
 
Antwoord 
Er wordt bij ieder project onderzocht of er mogelijke subsidies zijn die kunnen helpen bij de financiering van het 
project. Niet alle subsidies zijn gericht op de gemeente, soms zijn andere betrokken partijen zoals schoolbesturen 
in beeld als aanvrager voor een subsidie. Bijvoorbeeld zoals bij de Vondelschool, waarbij recent bekend is 
geworden dat voor de Vondelschool subsidie (de maatwerkregeling) is toegekend (aan het schoolbestuur). 
 
Vraag 5 
In hoeverre is het college in contact met het ministerie van Economische Zaken, het ministerie van Binnenlandse 
Zaken, het ministerie van Financiën en de VNG om de urgentie en het belang van meer fondsen voor het IHP aan 
de orde te stellen? In hoeverre verwacht het college dat deze contacten extra middelen zullen opleveren? In het 
geval er geen contacten zijn, waarom niet?  
 
Antwoord 
Er is geen direct contact met de ministeries. Een brede coalitie van betrokken organisaties roept het kabinet al 
langer op om werk te maken van goede onderwijshuisvesting en de financiering daarvan. Er is een manifest 
opgesteld dat ook door de PO-raad, de VO-raad en de VNG is ondertekend. 
Manifest_Goede_Schoolgebouwen.pdf (vng.nl)  
Voor onderwijshuisvesting is de verwachting laag dat er extra middelen vanuit het rijk zullen komen, gezien de 
kamerbrief (‘Update aanpak verouderde schoolgebouwen’) die de minister eind november 2022 stuurde.  De 
reactie van de VNG: ‘Het is goed dat de minister het IBO als basis neem voor de aanpak, maar gaat voorbij aan de 
noodzaak om hiervoor voldoende middelen ter beschikking te stellen. Zonder deze extra middelen gaan andere 
activiteiten om de aanpak van de schoolgebouwen te versnellen weinig tot geen zoden aan de dijk zetten.’ Wij 
blijven via de contacten die wij hebben met andere gemeenten en de VNG aandacht vragen voor de financiering 
van onderwijshuisvesting. 
 
Vraag 6 
In hoeverre houdt het college rekening met een grote terugval van middelen in 2026, zoals geschetst in het 
bericht in Binnenlands Bestuur? Is het college bij machte stappen te ondernemen om deze terugval te voorkomen 
of te dempen? In hoe verre zal de Raad deze terugval terugzien in de Programmabegroting 2024-2027? 
 
Antwoord 
Zoals in de Perspectiefnota 2024 incl. de aanvullende Raadsmededeling Meicirculaire 2023 gepresenteerd is de 
terugval in 2026 expliciet zichtbaar gemaakt in ons financieel meerjarenbeeld. 
Op dit moment is niet duidelijk of en hoe we van het Rijk compensatie voor die terugval krijgen. De VNG 
(Vereniging van Nederlandse Gemeenten) doet wel een dringend beroep op het Kabinet via de aangenomen 
resolutie ‘Naar een rechtvaardig, duurzaam en solide meerjarig financieel perspectief’. Maar wat dit betekent is 
nog onzeker. 
Of de terugval ook in Begroting 2024-2027 zichtbaar zal blijven hangt daarnaast af van de keuzes die door het 
college aan uw raad bij de begrotingsbehandeling worden voorgelegd. 
 

https://vng.nl/sites/default/files/2022-09/Manifest_Goede_Schoolgebouwen.pdf

